

Amir Ramses Appointed as the Director of the 44th Cairo International Festival

Cairo – March 28th, 2022

Superstar Hussein Fahmy President of Cairo International Film Festival has announced the appointment of Egyptian director Amir Ramses as the Director of the festival's 44th edition.

President of the festival, Hussein Fahmy, states that "I am very happy that my friend Amir Ramses accepts the management of the Cairo International Film Festival, because of his experience in this field, and I wish him success."

From his side, Ramses commented, "It is a great honor to be commissioned to take on this great responsibility, work under the leadership of one of the icons of the Egyptian cinema, and in the oldest leading film festival in the Arab region. I aspire to follow the footsteps of the previous team which had a great role in developing the festival in the past years."

Amir Ramses is an Egyptian director, who graduated from the Higher Institute of Cinema in 2000. He initially worked as an assistant director in several films with international Egyptian director Youssef Chahine. His films toured many acclaimed film festivals, earning him several Arab awards. His documentary, Jews of Egypt, participated in Palm Springs Film Festivals, Montreal International Film Festival, Hamburg Film Festival, among others. His feature film Cairo Time was the opening film for the Arabian Nights Program and participated in the 2014 Dubai International Film Festival. Ramses was the artistic director of the El Gouna Film Festival for its first five editions. He recently wrapped up shooting his series 'Colors of the Sea' starring Khaled El Nabawi and Aisha Ben Ahmed, which is scheduled to air soon.

Cairo International Film Festival is one of the oldest and most prestigious festivals in the Arab world and Africa and is the only festival in the Arab and African region registered in category A at the International Federation of Producers in Paris (FIAPF).

أمير رمسيس يتولى منصب مدير مهرجان القاهرة في دورته الـ 44
القاهرة – 28 مارس 2022

أعلن الفنان القدير حسين فهمي رئيس مهرجان القاهرة السينمائي الدولي في دورته الـ 44 عن اختياره للمخرج أمير رمسيس ليتولى منصب مدير المهرجان في دورته القادمة.
وصرح الفنان حسين فهمي رئيس مهرجان القاهرة السينمائي قائلا "أسعدني جداً قبول صديقي العزيز أمير رمسيس إدارة مهرجان القاهرة السينمائي الدولي لما له من خبره في هذا المجال مع تمنياتي له بالنجاح
كما صرح المخرج أمير رمسيس عن توليه للمنصب "فخور بتكليف الفنان حسين فهمي لي بتولي تلك المسؤولية الكبيرة وأتشفرف بالعمل تحت إدارة رمز من رموز السينما المصرية، وأطمح أن أستمر في مسيرة الفريق السابق للمهرجان والذي كان له دور رائد في تطويره وأتمنى أن أكون جديراً بهذا المنصب في المهرجان الأعرق والأهم في المنطقة العربية".

أمير رمسيس هو مخرج مصري، تخرج من المعهد العالي للسينما في 2000، عمل في البداية كمساعد مخرج في العديد من الأفلام مع المخرج المصري العالمي يوسف شاهين، شاركت أفلامه في العديد من المهرجانات السينمائية الهامة، وحصل على العديد من الجوائز العربية من بينها فيلم "يهود مصر"، والذي شارك في مهرجانات بالم سبرينجز السينمائي، مونتريال السينمائي الدولي، هامبورج السينمائي وغيرهم)، فيلم "توقيت القاهرة" والذي كان الفيلم الافتتاحي لبرنامج ليالي عربية، كما شارك في مهرجان دبي السينمائي 2014، وحاز فيلم "حظر تجول" بعرض أول في مهرجان القاهرة السينمائي الدولي كما عرض في مهرجان شنغهاي السينمائي الدولي ومالو للسينما العربية. وعمل كمدير فني لمهرجان الجونة السينمائي لدوراته الخمس الأولى. وانتهى مؤخرا من إخراج مسلسل "لون البحر" للنجم خالد النبوي وعائشة بن أحمد ومن المقرر عرضه قريباً

مهرجان القاهرة السينمائي الدولي، هو أحد أعرق المهرجانات في العالم العربي وإفريقيا والأكثر انتظاماً، ينفرد بكونه المهرجان الوحيد (FIAPF) في الاتحاد الدولي للمنتجين في باريس A في المنطقة العربية والإفريقية المسجل ضمن الفئة